



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

September 25, 2015

Diana Bronson  
Executive Director  
Food Secure Canada  
3720 Parc Avenue, Suite 201  
Montréal, QC H2X 2J1

25 septembre 2015

Diana Bronson  
Directrice générale  
Le Réseau pour une alimentation durable  
201-3720, rue Parc  
Montréal (QC) H2X 2J1

Dear Ms. Bronson,

Enclosed, please find the Liberal Party of Canada's formal response to your questionnaire.

For more information on the Liberal Party of Canada's vision for Canada, please take a moment to review our policies online at [RealChange.ca](http://RealChange.ca). This site provides details on a Liberal government's policies, goals, and priorities.

On behalf of our Leader, Justin Trudeau, and the entire Liberal team, thank you for writing to identify the major concerns of your membership.

We appreciate your interest in the Liberal Party of Canada's policies as they relate to the issues which affect you.

Sincerely,

Anna Gainey, President  
Liberal Party of Canada

\*\*\*\*\*

Chère M<sup>me</sup> Bronson,

Veillez trouver ci-joint la réponse formelle du Parti libéral du Canada à votre questionnaire.

Pour en apprendre davantage au sujet de la vision que le Parti libéral a pour le Canada, prenez un moment pour consulter nos politiques en ligne à [ChangeRassemble.ca](http://ChangeRassemble.ca). Ce site présente des détails sur les politiques, les objectifs et les priorités d'un gouvernement libéral.

Au nom de notre chef, Justin Trudeau, et de son équipe toute entière, je tiens à vous remercier de nous avoir fait part des inquiétudes de vos membres.

Nous sommes reconnaissants de l'intérêt que vous portez aux politiques du Parti libéral du Canada, parce qu'elles concernent les questions qui vous touchent.

Bien cordialement,

Anna Gainey, Présidente  
Parti libéral du Canada

Liberal.ca

@parti\_liberal /LiberalCA @liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

### Food Secure Canada

#### National food policy

*We need to fix our food system with fresh thinking and innovative, cross-cutting national policies across agriculture, environment, economics and health in order to create healthy, sustainable food system that feeds us all.*

*Is your party in favour of a national food policy that would take a comprehensive approach (looking at the entire food system) to address the interrelated issues of hunger, unsustainable food production, climate change and unhealthy diets?*

*If your party forms government, how does it propose to develop a comprehensive national food policy? What role would civil society organizations have in developing the government's vision and policy?*

A Liberal government is committed to addressing food security in Canada. We support developing and funding a national strategy to reduce food insecurity in Canada.

Access to sufficient, safe, healthy, adequate food is a fundamental human right. A Liberal government will always prioritize protecting the health and safety of Canadians and we will work consultatively with provincial and territorial governments, Aboriginal organizations, community groups, and producers to ensure that Canadians have access to healthy, affordable food.

Liberals understand the fundamental role that the not-for-profit sector and civil society play in both policy development and program delivery. A Liberal government will work in partnership with organizations such as yours to explore more effective solutions to the most pressing challenges facing Canada and Canadians and use your valuable and hands on experience and expertise to determine the best solutions for the good of Canadians.

Further, we will ensure that civil society organizations have access to the information you need in order to better advocate the government and other organizations on the needs of Canadians. We will make Statistics Canada fully independent with a mandate to collect data needed by the private sector, other orders of government, not-for-profits, and researchers, in order to support good decision-making. We will consult broadly and work with a strengthened Statistics Canada to make available additional data needed by businesses, municipalities, the not-for-profit sector, and the public. This would include more detailed labour market information, child development data, and statistics on natural capital. We will also immediately restore the mandatory long-form census.

\*\*\*\*\*

Un gouvernement libéral est déterminé à prendre des mesures à l'égard de la sécurité alimentaire. Nous appuyons également l'élaboration et le financement d'une stratégie nationale visant à réduire l'insécurité alimentaire au Canada.

Un accès à suffisamment de nourriture salubre, saine et appropriée est un droit de la personne fondamentale. Un gouvernement libéral accordera toujours la priorité à la protection de la santé et de la sécurité des Canadiennes et des Canadiens. Nous travaillerons avec les gouvernements des provinces et des territoires, les organismes autochtones, les groupes communautaires et les producteurs pour veiller à ce que les Canadiens aient accès à de la nourriture saine et vendue à un prix abordable.

Les libéraux comprennent le rôle fondamental que jouent les organismes de bienfaisance et à but non lucratif à la fois dans l'élaboration des politiques et la prestation de programmes à l'intention. Un gouvernement libéral collaborera avec des

Liberal.ca

@parti\_liberal /LiberalCA @liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

organismes comme le vôtre afin d'étudier des solutions plus efficaces aux défis les plus pressants auxquels sont confrontés le Canada et la population canadienne, et il fera appel à votre précieuse expérience concrète ainsi qu'à votre expertise pour trouver les meilleures solutions possibles pour le bien des Canadiennes et Canadiens.

De plus, nous nous assurerons que les organismes de la société civile ont accès à l'information dont ils ont besoin pour mieux défendre les besoins de la population canadienne auprès du gouvernement et d'autres organismes. Nous onnerons plus d'indépendance à Statistique Canada, tout en lui confiant le mandat de recueillir les données dont ont besoin le secteur privé, les autres paliers de gouvernements, les organismes sans but lucratif et les chercheurs, dans le but d'appuyer la prise de décisions judicieuses. Nous entreprendrons de vastes consultations et collaborerons avec Statistique Canada, dont le mandat aura été renforcé, pour offrir les données additionnelles dont ont besoin les commerces, les municipalités, les organismes à but non lucratif et le public. On retrouvera parmi ces données plus de renseignements détaillés sur le marché du travail, le développement des enfants et le capital naturel. Nous rétablirons immédiatement le formulaire long obligatoire du recensement en prévision de 2016.

  
Liberal.ca

 @parti\_liberal

 /LiberalCA

 @liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

### Zero hunger in Canada

*Four million Canadians are food insecure, including 1.5 million children. Food insecurity takes a substantial toll on physical and mental health, engendering significant costs to the health care system. While the causes and experiences of food insecurity are complex, the overwhelming factor is poverty, and policy solutions must therefore address income levels. Canadians living in food insecurity need a basic income floor to ensure they can afford sufficient, safe, healthy and culturally appropriate food. If your party forms government, will you commit to studying the feasibility of a basic income, or a guaranteed annual income as an option for dealing with food insecurity?*

*If your party forms government, what other strategies will it pursue to remove the financial obstacles to food security (for example, developing a national housing strategy)?*

Liberals also know that there is an inextricable link between food security and issues of poverty and income security. Healthy populations can only be achieved when adequate income, safe and secure food sources, and housing and infrastructure are well established. A Liberal government will make the necessary investments to ensure these outcomes.

It is unacceptable that in a country as successful and prosperous as Canada, there are so many who struggle with the basic necessities of life, including access to safe and sufficient food. To better address pressing issues such as these, Liberal's will rebuild the federal government's capacity to deliver on evidence-based decision-making. We will devote a fixed percentage of program funds to experimenting with new approaches to existing problems, instilling a culture of measuring results, innovation, and continuous improvement in how government serves the needs of Canadians.

A Liberal government will help those that need it most. We will introduce the Canada Child Benefit—which gives up to \$533 tax-free each month per child. As an income-tested benefit, the Canada Child Benefit gradually phases out to ensure that it is targeted to the middle class and those working hard to join it. All families, with children, that have annual household incomes below \$150,000 will receive more in monthly child benefit payments than under the current Conservative childcare benefit. We will also provide more help to lower-income Canadians. Instead of sending government cheques to millionaires, a Liberal government will use that money to lift 315,000 Canadian children out of poverty.

Today, one in four Canadian households is paying more than it can afford for housing – or more than the recommended limit of 30 percent of income. Without affordable housing, many Canadians simply cannot make ends meet. It makes it harder to look for work, care for children, or to get and keep a job. Stable, decent housing is essential to a strong economy, and is crucial for the middle class and those working hard to join it.

A Liberal government will invest in a National Housing Strategy that makes direct investments in affordable housing, provides tax incentives to expand affordable rental housing, improves data collection, reviews policies on housing in high-priced markets, and offers more flexibility for new home buyers.

As part of our new, ten-year investment of nearly \$20 billion in social infrastructure, we will prioritize significant new investment in affordable housing and seniors facilities. This investment will renew federal leadership in housing, help build more housing units and refurbish existing ones, renew current co-operative agreements, and provide operational funding support for municipalities, including renewing support for Housing First initiatives that help homeless Canadians find stable housing.

We will direct the Canada Mortgage and Housing Corporation and the new Canada Infrastructure Bank to provide financing to support construction by the private sector, social enterprises, co-ops, and the not-for-profit sector of new, affordable rental housing for middle- and low-income Canadians.

Liberal.ca

@parti\_liberal /LiberalCA @liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

We will also invest more money to ensure that vulnerable populations with higher rates of poverty—such as seniors, Indigenous Peoples, and Canadians facing illness—are given more support.

Today, a Canadian who works their entire adult life can retire at age 65 with a maximum pension from the Canada Pension Plan and Quebec Pension Plan of \$1,065 per month. Most Canadians do not even receive this much; the average benefit right now under the CPP is only \$618 per month. This is not enough.

A Liberal government will take direct action and work with the provinces and territories to provide Canadians with a more secure retirement. We will restore the eligibility age for Old Age Security and the Guaranteed Income Supplement to 65, putting an average of \$13,000 annually into the pockets of the lowest income Canadians as they become seniors. We will also immediately increase the Guaranteed Income Supplement for single, lower income seniors by ten percent, providing up to an additional \$920 per year for Canada's lowest income seniors.

The Liberal Party of Canada recognizes that the current Employment Insurance system is not working for those who need it, and we are committed to change that will ensure that the federal governments supports Canadians when they need it most. A Liberal government will be committed to ensuring those who need EI benefits can access them quickly and reliably.

We will reduce the waiting period for Employment Insurance benefits to one week from two and end the higher 910-hour eligibility penalty for new workers and those re-entering the workforce, stopping the discrimination that makes it harder for some of Canada's most precarious workers—including people who have left the workforce due to illness—from accessing the benefits that help them get back into the workforce. A Liberal government will be there for Canadians when they need it most.

A Liberal government will immediately re-engage with First Nations in a renewed, respectful and inclusive Nation-to-Nation process to advance progress on priorities identified by First Nations, including housing, infrastructure, health and mental health care, community safety and policing, child welfare, high levels of poverty and a disproportionate lack of educational and economic opportunities for Indigenous people in Canada. We will make sure the Kelowna Accord – and the spirit of reconciliation that drove it – is embraced, and that its objectives are met in line with today's challenges.

\*\*\*\*\*

Les libéraux savent également qu'il existe un lien inextricable entre la sécurité alimentaire, les problèmes de pauvreté et la sécurité du revenu. On ne peut avoir une population saine que lorsque des revenus adéquats, des sources alimentaires saines et sécuritaires, des logements et des infrastructures sont bien établis. Un gouvernement libéral fera les investissements nécessaires pour assurer ces résultats.

Il est inacceptable que, dans un pays aussi riche et prospère que le Canada, nombreux sont ceux qui ont de la difficulté à subvenir à leurs besoins fondamentaux, notamment l'accès à des aliments sains et en quantité suffisante. Pour mieux faire face aux enjeux immédiats comme ceux-ci, les libéraux ont la capacité du gouvernement fédéral de prendre des décisions basées sur des faits. Un gouvernement libéral rétablira la capacité du gouvernement fédéral de prendre des décisions basées sur des faits. Nous consacrerons un pourcentage fixe du financement des programmes à l'application expérimentale de nouvelles solutions aux problèmes existants. Nous désirons inculquer une culture de l'évaluation des résultats, de l'innovation et de l'amélioration continue pour assurer la plus grande qualité des services que le gouvernement offre aux Canadiennes et aux Canadiens.

Un gouvernement libéral aidera celles et ceux qui en ont le plus besoin. Nous instaurerons l'Allocation canadienne aux enfants – qui donnera un avantage non imposable jusqu'à 533 \$ par mois et par enfant. Puisqu'elle sera fondée sur le

  
Liberal.ca

 @parti\_liberal  /LiberalCA  @liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

revenu, l'Allocation canadienne aux enfants s'éliminera progressivement afin d'assurer de bien cibler la classe moyenne et celles et ceux qui travaillent fort pour en faire partie. Toutes les familles avec enfants qui ont un revenu annuel inférieur à 150 000 \$ recevront plus qu'avec le système de M. Harper. Nous aiderons également davantage les Canadiennes et Canadiens à faible revenu. Plutôt que d'envoyer des chèques d'allocation aux millionnaires, un gouvernement libéral utilisera cet argent pour sortir 315 000 enfants de la pauvreté.

À l'heure actuelle, un ménage canadien sur quatre paie plus qu'il ne peut se le permettre pour son loyer – ou dépasse la limite recommandée de 30 pour cent du revenu. Sans un logement abordable, de nombreux Canadiens et Canadiennes ne parviennent pas à joindre les deux bouts. Ils ont ainsi plus de difficulté à rechercher, à obtenir et à conserver un emploi ou à prendre soin de leurs enfants. L'accès à un logement stable et décent est essentiel à une économie forte et revêt une importance primordiale pour la classe moyenne et celles et ceux qui travaillent fort pour en faire partie.

Un gouvernement libéral investira dans une stratégie nationale sur le logement qui fera des investissements directs dans le logement abordable, améliorera la collecte des données, examinera les politiques sur le logement dans les marchés à prix élevés, et offrira des options plus souples pour l'achat d'une première propriété.

Dans le cadre de notre nouvel investissement de presque 20 milliards de dollars sur dix ans dans les infrastructures sociales, nous accorderons la priorité à l'investissement dans les logements abordables et les résidences pour aînés. Cet investissement se traduira par la relance du leadership fédéral en matière de logement, la construction d'un plus grand nombre de logements et la rénovation de logements existants, le renouvellement des ententes de coopératives existantes et un soutien financier opérationnel aux municipalités, dont le rétablissement du soutien au programme « Logement d'abord », qui aidaient les Canadiennes et les Canadiens sans abri à trouver un logement stable.

Nous demanderons à la Société canadienne d'hypothèques et de logement et à la nouvelle Banque de l'infrastructure du Canada d'offrir du financement pour soutenir la construction par le secteur privé, les entreprises sociales, les coopératives et les organismes à but non lucratif de nouveaux logements locatifs abordables destinés aux Canadiennes et aux Canadiens à revenu moyen ou faible.

De plus, nous investirons plus d'argent afin d'assurer que les populations vulnérables avec un niveau élevé de pauvreté—tels que les aînés, les peuples autochtones, et les Canadiens aux prises avec une maladie—recevront plus d'appui.

À l'heure actuelle, un Canadien ou une Canadienne qui travaille pendant toute sa vie peut prendre sa retraite à l'âge de 65 ans, et recevra une pension maximale de 1 065 \$ par mois du Régime de pensions du Canada (RPC) et du Régime des rentes du Québec (RRQ). La majorité des aînés canadiens reçoivent en deçà de ce montant : dans le cadre du RPC, les prestations moyennes actuelles sont de seulement 618 \$ par mois. Ce n'est pas suffisant.

Un gouvernement libéral prendra des mesures directes et travaillera de concert avec les provinces et les territoires afin d'offrir aux Canadiennes et aux Canadiens une retraite plus sûre. Nous rétablirons l'âge d'admissibilité à la Sécurité de la vieillesse (SV) et au Supplément de revenu garanti (SRG) à 65 ans, ce qui permettra de mettre en moyenne 13 000 \$ annuellement dans les poches des Canadiennes et des Canadiens dont le revenu est le plus faible à l'atteinte de l'âge de la retraite. De plus, nous augmenterons immédiatement de 10 pour cent le SRG pour les aînés à faible revenu vivant seuls; les aînés aux revenus les plus faibles disposeront donc jusqu'à 920 \$ supplémentaires par année.

Le Parti libéral du Canada reconnaît que le système actuel ne sert pas ceux qui en ont besoin, et il est déterminé à opérer un changement qui lui permettra de soutenir les Canadiennes et les Canadiens dans les moments où ils sont les plus vulnérables. Un gouvernement libéral assurera aux travailleurs un accès rapide et fiable aux prestations d'assurance emploi.

  
Liberal.ca

 @parti\_liberal  /LiberalCA  @liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

Un gouvernement libéral réduira de deux à une semaine le délai de carence pour l'obtention des prestations d'assurance emploi. Nous mettrons aussi fin à la pénalité plus élevée de 910 heures pour celles et ceux qui font leur entrée sur le marché du travail ou y retournent après une absence, éliminant ainsi la discrimination qui empêche certains des travailleurs canadiens les plus précaires, notamment les personnes ayant quitté le marché du travail en raison de la maladie, d'avoir accès à une aide dont ils ont bien besoin pour redevenir des travailleurs actifs. De plus, nous ferons du traitement des demandes à l'assurance-emploi le point de départ de notre nouvel engagement pour des normes de services plus élevées, y compris la réduction des délais d'attente. Un gouvernement libéral aidera les Canadiennes et les Canadiens dans les moments où ils sont les plus vulnérables.

Un gouvernement libéral renouons immédiatement les liens avec les communautés autochtones dans un processus de nation à nation renouvelé, respectueux et inclusif pour faire avancer les enjeux majeurs comme le logement, les infrastructures, les soins de santé, la santé mentale, la sécurité et la police communautaires, la protection de l'enfance, comme le niveau élevé de pauvreté et le manque criant de possibilités de formation et de débouchés économiques des peuples autochtones du Canada. Nous ferons en sorte que l'Accord de Kelowna et l'esprit de réconciliation qui a mené à sa conclusion soient respectés et que les objectifs de cet accord soient atteints en tenant compte des défis actuels.

Liberal.ca

 @parti\_liberal  /LiberalCA  @liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

### Affordable food in the North

*Indigenous communities in Northern Canada are experiencing a food security crisis with serious implications for health and well-being. Urgent action is required in the face of this unprecedented public health issue.*

*Food insecurity in the North is a multifaceted problem. Northerners rely on a mix of traditional (wild) and market food, and both harvesting and food shipping costs are extremely high. The solutions must come from the communities themselves and the federal program designed to lower food prices in the North, Nutrition North Canada, needs a complete overhaul to be effective.*

*Is your party in favour of using a food sovereignty approach to address food insecurity in the North including?*

*Please address if your party is in favour of the following specific proposals:*

- *Developing national food policy that includes the northern context, and the recognition of the right to food for Indigenous Peoples in Canada.*
- *Providing sustainable funding for Community Food Coordinators in all northern communities, as a mechanism to both act at the local level and inform policy.*
- *Establishing a basic income floor adjusted to reflect northern costs*

*If your party forms government, what are your proposals to overhaul Nutrition North Canada to ensure it fulfills its mandate to improve access to perishable nutritious food for northern communities?*

Liberals know access to sufficient, safe, healthy, adequate food is a fundamental human right and are committed to ensuring all Canadians have access to healthy, affordable food.

A Liberal government will work in partnership with impacted communities to address the food insecurity crisis in the North and remote communities in Canada. The Nutrition North Canada (NNC) food subsidy must be expanded to include the other communities that require it. This long-standing and shocking lack of accountability and oversight must be fixed so that savings are being passed on to Northerners.

As noted above, a Liberal government will also experiment with new approaches to existing problems and we will stop funding initiatives that are no longer effective and invest program dollars in those that are of good value. Liberals know that only through regular program assessments based on evidence and facts can the federal government ensure that its programs and policies are actively helping Canadians who need it most.

\*\*\*\*\*

Les libéraux savent accès à suffisamment de nourriture salubre, saine et appropriée est un droit de la personne fondamental.

Un gouvernement libéral travaillera avec les communautés touchées pour surmonter cette crise d'insécurité alimentaire dans le Nord et dans les communautés éloignées du Canada. La subvention alimentaire de Nutrition Nord Canada doit être étendue à d'autres communautés qui en ont besoin. Le manque choquant et persistant d'une forme de reddition de comptes et de surveillance du programme doit être rectifié pour veiller à ce que les résidents du Nord bénéficient des économies.

Comme indiqué ci-dessus, un gouvernement libéral expérimente de nouvelles solutions aux problèmes existants. Nous cesserons de financer des projets qui ne sont plus efficaces, et nous investirons dans ceux qui représentent une valeur sûre. Les libéraux savent que les évaluations régulières du programme fondées sur les faits et les preuves sont nécessaires

Liberal.ca

@parti\_liberal /LiberalCA @liberal\_party





## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

pour que le gouvernement fédéral puisse assurer que ses programmes et ses politiques aident activement les Canadiens et les Canadiennes qui en ont le plus besoin.

  
Liberal.ca

 @parti\_liberal  /LiberalCA  @liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

### Healthy school food program

*Canada remains one of the few industrialized countries without a national school food program. Diet-related diseases are on the rise, posing an increasing burden on our healthcare system, consuming 58% of the current healthcare budget in Canada. We have a responsibility to support the future health of our children by helping them to develop healthy eating habits that will last a lifetime. Only policy coming from the federal government can ensure that a healthy school food program reaches all Canadian school kids.*

*Is your party supportive of establishing a Universal Healthy School Food Program, cost-shared with other levels of government, that will enable all students in Canada to have access to healthy meals at school every day?*

*The Coalition for Healthy School Food calculates that an investment of \$1 billion dollars over the next five years will be required to implement this program. If your party forms government, how does it propose to implement a Universal Healthy School Food Program?*

Liberals are committed to ending food insecurity in Canada and will work with the provinces and territories to provide real solutions to this pressing issue. We know that Canadians rightly expect the federal government to offer leadership on this and many other challenges facing Canadians from coast to coast to coast. The problems that we face cannot be resolved solely from Ottawa. They require a true partnership between the federal and provincial governments; one based on respect for the jurisdictions of the provinces and territories. This requires open and ongoing dialogue. That's why Justin Trudeau has committed to holding an annual meeting with all the Premiers to tackle the many issues that straddle provincial/federal divide.

The Liberal Party has a plan for real change which includes, as detailed above, the Canada Child Benefit and middle-class tax cut. We will also provide more help to lower-income Canadians. Instead of sending government cheques to millionaires, a Liberal government will use that money to lift 315,000 Canadian children out of poverty.

\*\*\*\*\*

Les libéraux s'engagent à mettre fin à l'insécurité alimentaire au Canada et ils collaboreront avec les provinces et les territoires afin de proposer des solutions concrètes à ce problème urgent. Nous savons que les Canadiennes et Canadiens s'attendent, à juste titre, à ce que le gouvernement fédéral fasse preuve de leadership à ce sujet et face à bien d'autres enjeux auxquels sont confrontés les Canadiennes et Canadiens d'un océan à l'autre. Les défis auxquels nous faisons face ne peuvent être résolus uniquement à partir d'Ottawa. Ils exigent un vrai partenariat entre le gouvernement fédéral et les provinces et une vision fédérale qui respecte les compétences du Québec et de toutes les provinces. Cela nécessite un dialogue continu. C'est pourquoi Justin Trudeau suis déjà engagé à tenir une rencontre annuelle avec tous les premiers ministres provinciaux et territoriaux.

Le Parti libéral a un plan pour changer ensemble qui comprend notamment, comme cela est détaillé plus haut, l'Allocation canadienne aux enfants et des baisses d'impôt pour la classe moyenne. Nous aiderons, également, davantage les Canadiennes et Canadiens à faible revenu. Plutôt que d'envoyer des chèques d'allocation aux millionnaires, un gouvernement libéral utilisera cet argent pour sortir 315 000 enfants de la pauvreté.

  
Liberal.ca

 @parti\_liberal  /LiberalCA  @liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

### Support for new farmers

*Agriculture in Canada is facing a succession crisis. More than half of the Canadian farming population is over 55 and 80% are looking to retire in the next 10 years. Three quarters of them have no one to take over the farm. Meanwhile, a new generation of farmers, including those enthusiastically pursuing sustainable and organic methods for local markets, need support. The future food supply in Canada depends in good part on public policy that understands the need for more new farmers.*

*Does your party agree that more federal supports are needed for new farmers who face significant barriers in accessing capital, land and training?*

*If your party forms government, what strategies will it pursue to support and encourage a new generation of farmers?*

Liberals understand and value the key role that farmers play in Canada's economy and the vital part they play in providing safe, healthy and affordable food to Canadians across the country.

We recognize the need to motivate and train more young Canadians for careers in agriculture. In today's changing economy, it is critical that Canadians have the opportunity to improve their skills and work credentials. This not only ensures a labour force that meets Canada's needs, but also that Canadians have good-paying, middle class jobs well into the future. A Liberal government will improve investment in skills training, through a \$750 million annual increase in funding for training programs, delivered in partnership with the provinces and territories.

Farmers are concerned about the under-funding of federal-provincial "business risk management" tools, as well as program design changes which make them less accessible and less useful. A new Liberal government will work with producers and provincial governments to assess whether the current suite of farm income safety nets is adequately meeting the needs of Canadian farmers when they are faced with serious challenges beyond their control.

An external review of the entire Canadian Transportation Act is underway and due to report by the end of this year. This opportunity must be seized to upgrade the deficient grain handling and transportation system.

As soon as the review report is available, the reaction and advice of grain producers needs to be sought on an urgent basis. The goal of a Trudeau-led Liberal government will be competent, forward-looking system that is competitive, transparent, accountable and geared for growth. Since producers always end up paying all the costs, their interests need to be effectively represented in the system's design and operation.

We will have more to say regarding our agriculture policies in the days to come. Please continue to check [RealChange.ca](http://RealChange.ca) for updated information.

\*\*\*\*\*

Les libéraux sont conscients du rôle clé que jouent les agriculteurs dans l'économie canadienne, et ils y accordent beaucoup d'importance, tout comme au rôle essentiel qu'ont les agriculteurs en fournissant des aliments sains, et à un coût abordable à l'ensemble de la population canadienne.

Nous sommes conscients de la nécessité de motiver et de former un plus grand nombre de jeunes Canadiennes et Canadiens aux métiers de l'agriculture.

Dans l'économie changeante d'aujourd'hui, il est essentiel que les Canadiennes et Canadiens améliorent leurs compétences et acquièrent de l'expérience professionnelle. Cela nous permettra non seulement de compter sur une main-d'œuvre qui comble les besoins de notre économie moderne, mais permettra également à la classe moyenne canadienne de décrocher des emplois bien payés et tournés vers l'avenir. Un gouvernement libéral augmentera les

Liberal.ca

@parti\_liberal /LiberalCA @liberal\_party



## Liberal Party of Canada

350 Albert, Suite 920  
Ottawa, Ontario K1P 6M8

## Parti Libéral du Canada

350 rue Albert, Suite 920  
Ottawa (Ontario) K1P 6M8

investissements dans la formation axée sur des compétences, investira davantage dans la formation professionnelle en majorant de 750 millions de dollars le financement annuel accordé aux programmes de formation assurés en partenariat avec les provinces et territoires.

Nous savons que les agriculteurs s'inquiètent du sous-financement des outils fédéraux-provinciaux de « gestion des risques opérationnels » ainsi que des changements conceptuels apportés aux programmes qui rendent ces outils moins accessibles et moins utiles. Un nouveau gouvernement libéral collaborera avec les producteurs et les gouvernements provinciaux pour déterminer si les programmes actuels de protection du revenu agricole répondent adéquatement aux besoins des agriculteurs canadiens lorsqu'ils font face à de graves difficultés échappant à leur contrôle.

Un examen externe complet de la Loi sur les transports au Canada est en cours, et un rapport doit être déposé à la fin de l'année. C'est l'occasion ou jamais d'améliorer le système de manutention et de transport, actuellement dysfonctionnel.

Dès que le rapport d'examen sera publié, il faudra obtenir les réactions et demander les conseils des producteurs céréaliers dans les plus brefs délais. Un gouvernement libéral dirigé par Justin Trudeau visera à mettre en place un système efficace et prospectif qui est à la fois compétitif, transparent, responsable et axé sur la croissance. Étant donné que les producteurs finissent toujours par assumer tous les coûts, leurs intérêts devront être dûment représentés aux fins de la conception et du fonctionnement du système.

Nous aurons plus à dire sur nos politiques agricoles dans les jours à venir. Veuillez continuer à consulter [changerensemble.ca](http://changerensemble.ca) pour obtenir d'autres renseignements pertinents.

  
Liberal.ca

 @parti\_liberal  /LiberalCA  @liberal\_party